
SOTKAMON KUNNANVALTUUSTOLLE

Kommentti valtuustoaSoitteeseeni 28.2.2022, koskien Ukrainan sodan pakolaisvirtaa:

Valtuustoaloitteen jattamisesta kunnanhallituksen vastaukseen on kulunut aikaa 9 kuukautta. Asia
oli asiapaperinjattamishetkella ajankohtainen. Ukrainan sota oli alkanut 24.2.2022, Ensimmaiset

pakolaiset olivat aloitteeni jattamisesta jo parin vuorokauden sisalla matkalla Sotkamoon. Kansain-
valinen tilannearvioni oli ajankohtainen ja kiireel!inen.

Poikkeustilanne tuo mukanaan uuden haasteen, mika vaatii nopeita toimenpiteita. llman kolman-
nen sektorin vapaaehtoistyota tilanne olisi ollutSotkamossa hyvin sekavaa. tloksi ry:n aktiivinen
hyvantekevaisyys yhdistys oli avustamassa talkoo voimin heti alusta alkaen. Tyovaentalo antoi ti-
lansa kayttoon ilman korvauksia. Tasta kiitokset yhdistyksen aktiiveille, Reetaiie, Marja-Leenalle,
Liisalle ja kumppaneille. Kiitokset myos mukaan lahteneille lahjoittajille ja talkoolaisille. hlyvakun-

toista kayttotavaraa on tullut kiitettavasti. S&urakunnan vapaatti!at on mahdotlistanut ns. ukrai-
nalaisten paikallisen palvelukeskuksen. Kiitos seurakunnan puolella asiaa hoitaneelle Antti-papille.

Kaytannon ensimmainen ongelma oli kielimuuri. Tahan pikaratkaisu loytyi hankittujen kuvakort-

tien ja tulkatun tavara nimiston avulla. Tarkeaa on, etta yhteinen keskustelu paasi alulle ja muutta-

jat tulivat tietoiseksi, mita palveiuja uudella paikkakunnaita on saatavitta. Valiaikaisia ensiasuntoja

jarjestyi muuttajien tuttavilta, yksityisilta ja myohemmin Sotkanmaaltakin. Myos virallisten vas-

taanottokeskusten asioinnissa tarvittavaa opastusta muuttajille on selvitettyja jarjestetty. Pienista
kulttuurieroista huotimatta yhteistyo on kohtuullisesti sujunut.

Viittasm aloitteessam 25 vuosittaise»tapsiperheen maaraan kotmen vuoden jaksolla. Tuon arvion

puitteissa voi turvallisesti arvioida tarvittava palvelutarve ja sen toteutus. Nopeassa aikataulussa

tapahtuvaan vieraiden vastaanottoon on turvallisempi paasta mukaan. Kukaan ei viela voi varmuu-

delia tietaa, kauanko pakolaistilanne tulee jatkumaan

Aloitteeni vastaukseen on kulunut aikaa SHS 9 kuukauden verran. Ta!!aisessa poikkeustHassa olisi
varsin kohtuullista, jos aloite kasiteltaisiin ns. kiireellisessa jarjestyksessa. Kolmas sektori on hoita-
nut osaltaan kaikkensa mihin voimatja rahkeet ovat riittaneet. Kunnanhallituksen vastaus on ko-
vin ylimalkainen eika anna mielestani riittavaa vastausta itse kysymykseen. Kysynkin miten kh ai-

koo suhtautua asiaan jatkossa Sotkamon kunnan osalta,
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